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Vučić za RTS: Ako situacija ne bude pod kontrolom, zatvorićemo Beograd 

Predsednik Aleksandar Vučić rekao je u intervjuu za RTS da je 82,5 odsto zaraženih koronavirusom iz 
Beograda. Najavljuje da će noćni klubovi i kafići biti zatvoreni od 23.00 do 6.00, potpuno se zatvaraju 
studentski domovi u Beogradu, a od ponedeljka će se naplaćivati kazne za nenošenje maske u prevozu. 
Ako situacija ne bude pod kontrolom, zatvorićemo Beograd, kaže Vučić. 

Predsednik je, gostujući na Radio-televiziji Srbije, rekao da je trenutno najgora situacija sa 
koronavirusom u Beogradu dok je sve ostalo, kaže, neuporedivo jednostavnije. 

O ponašanju u izbornom štabu SNS-a u izbornoj noći 

Odgovarajući na pitanje o ponašanju u izbornoj noći  u štabu SNS-a, gde čelnici te partije nisu imali 
maske, niti držali distancu, Vučić je rekao: 

"U pravu ste, ja sam kriv. To je loša poruka građanima", odgovorio je predsednik. 

"U Beogradu je 82,5 odsto zaraženih, svi drugi brojevi su pod kotnrolom i to je manje ili više očekivano 
uobičajeno, problem je situacija u Beogradu. Beograd je 22,7 odsto ukupnog stanovništva Rebpulike 
Srbije, a imate 82,5 odsto zaraženih, jasno je da je Beograd žarište", rekao je Vučić u intervjuu za RTS. 

Najavio je i nove mere koje će Vlada sutra usvojiti. 



 
 

"Na dve nedelje zatvaranje noćnih klubova, splavova, od 23.00 do 06.00 ujutru. U to vreme smo imali 
najveći broj zaraženih lica, dakle iz meni nepoznatog razloga, taj zatvoreni prostor, isto važi i za kafiće, 
sem za one koji imaju bašte, izlaz na otvoren prostor", rekao je Vučić. 

Dodaje da će biti zatvoreni i svi studentski domovi u Beogradu. 

Od ponedeljka će država početi da naplaćuje kazne onima koji ne nose maske u tržnim centrima i 
javnom i međugradskom prevozu. Kazna će, kaže, biti oko pet-šest hiljada dinara. 

"Ako neko želi, ima pravo da bude neodgovoran za sebe, ali nema pravo da bude neodgovoran za druge. 
Ako si neodgovoran za druge, onda ćeš za to da platiš. Životi ljudi su mnogo važni, i dalje najveći broj 
ljudi starije dobi gubi živote, ali i mlađi ljudi koji imaju određene bolesti, na dijalizi, gojazni. Da bismo 
zaštitili te ljude, život, ekonomiju, moramo da preduzmemo mere", napominje predsednik. 

Vučić: Ne postoji kriza nepoverenja u krizni štab 

Odgovarajući na pitanje o nepoverenju u krizni štab za borbu sa koronavirusom, Vučić je rekao da "kriza 
nepoverenja ne postoji". 

"I Kon i Kisić i Nestorović i Janković imaju najviše poverenje našeg naroda, nemaju poverenje 10 odsto 
ljudi, lažne elite. Oni kampanju vode već mesecima, nemojte da govorim ko sve vodi tu kampanju protiv 
ljudi koji su izuzetni, fantastični i vredni", rekao je predsednik. 

U zatvorenom prostoru maksimalan broj ljudi biće 100, a na otvorenom 500. U zatvorenom prostoru 
moraju imati masku i držati distancu, kaže Vučić. 

"Zatvaranje Beograda ako situacija ne bude pod kontrolom"  

Ukoliko te mere ne budu dale rezultate, uvodiće se nove, napominje predsednik. 

"Da sam mogao da odlučujem sam, zatvorio bih Beograd i uveo sedmodnevni policijski sat", istakao je 
predsednik. 

U toj situaciji, kaže, stručni tim bi odlučio da li bi se zatvorilo 10 ili svih 17 beogradskih opština. 

"Mi te mere ne donosimo, nećemo nikog da maltretiramo, stručni tim bio protiv toga, ako situacija ne 
bude pod kontrolom, ne bih isključio tu mogućnost (zatvaranje Beograda", kaže Vučić. 

Govoreći o kovid bolnicama, Vučić kaže da se "molimo Bogu" da ne bude potrebno otvoriti celu bolnicu 
Dragiša Mišović za kovid pacijente tokom leta. 

"Pre nego što smo ušli u borbu sa koronom, imali smo 25 respiratora u Mišoviću, sada 165 respiratora, 
koji imaju kiseonički mod, za najteže situacije, to je naša najsnažnija bolnica, ako u letnjim mesecima 
moramo da uđemo u Mišovića, u teškoj smo situaciji. Čuvamo Dragišu Mišović ne zato što više volimo 
lekare u Mišoviću od Zemuna, Pančeva, Zvezdare, već jer hoćemo da budu odmorni za prvi novembar", 
rekao je Vučić. 



 
 

"Ništa me nije pogodilo kao Novi Pazar"  

Govoreći o situaciji u Novom Pazaru, predsednik je rekao da je i u Pazaru, i u Sjenici i Tutinu došlo do 
naglog skoka broja zaraženih. 

"Video sam i nije mi teško da o tome govorim, čak nisu ni slagali već izvršili najbrutalniju manipulaciju 
sandžački portali, pokazali sliku samo iz starog dela, a tamo je otvoren dijagnostički centar sa Šeikom bin 
Zajedom. To izgleda izuzetno bolje nego bilo koja bolnica u Nemačkoj", rekao je Vučić. 

Ništa ga nije pogodilo tako jako kao Novi Pazar zato što je, kaže, u taj grad mnogo uloženo, posebno u 
zdravstveni sistem. 

"Sandžačke i beogradske dahije ništa nisu radile 30 godina, od Tita niko nije uložio više novca u Novi 
Pazar od današnje Vlade. Slike koje ste viđali po sandžačkim portalima bile su sa četvrtog odeljenja, ali 
nisu išli u prvi i drugi. Jel' vi znate da nijedna bolnica nije obnovljena 30 godina, to tek sad radimo, u 
svakom mestu u Srbiji, to košta 25-30 miliona evra, prvi put gradimo moderne klininičke centre", rekao 
je Vučić dodajući da "60 godina ni jedan ekser nije zakucan u pazarsku bolnicu". 

Prema njegovim rečima, od 1945. godina naovamo svi predsednici zajedno nisu bili u Pazaru toliko puta 
kao on. 

O tekstu BIRN-a 

Odgovarajući na pitanje o podacima koje je izneo BIRN da je broj umrlih i pozitivnih na koronavirus u 
Srbiji veći od onog koji je saopšten, predsednik je rekao da je "sasvim siguran" da ti podaci nisu 
autentični. 

"Ne znam šta bih rekao na to. Godine 2014. kad sam postao predsednik vlade bio sam prepun emocija i 
entuzijazma verujući da trud i angažman pobeđuju. Tad su izmislili priču neki od tih Birnova, Cinsova da 
smo krali pare od izvlačenja vode iz Tamnave, a onda su ih ti iz EU nagradili baš za tu laž. Prestao sam da 
se sekiram. To je kao kad su rekli da sam kišu pustio na Srbiju preko Haarpa, to je na tom nivou", rekao 
je Vučić. 

Prema njegovim rečima, ta tema je ozbiljna, "ali se njome ne bave ozbiljni ljudi". 

"Izvinjavamo se što nismo stigli da popravimo sve što je uništavano 75 godina. Zamislite da vi radite 
nešto, da ste ovde svaki dan i ceo dan, i onda dođe neko ko nije radio tri meseca i napada vas. Tajkuni 
poslali oko hiljadu maski i 50 posteljina i kažu jel' vidite, kakvi smo. Mi svaki dan šaljemo po milion evra", 
rekao je predsednik. 

Dodaje da mora i može da izdrži svakojake napade, ali da neće, kaže, da dopusti urušavanje države spolja 
i iznutra "jer im smeta jaka država". 

"Neću da dozvolim da uruše mir i stabilnost", kaže Vučić. 

"Još 10 respiratora ide za Pazar"   



 
 

Predsednik najavljuje da će sutra u Novi Pazar biti poslato još 10 respiratora, što znači da će, kaže, 
bolnica imati ukupno 23,. 

Dodaje da mu dođe da "iskoči iz kože" kad vidi priče iz Novog Pazara. 

"Radi 1.344 radnika, od toga 252 lekara plaća Srbija, 10 miliona evra godišnje samo za plate dajemo 
zdravstvenim radnicima, tehničkom osoblju i ostalima koji rade u Novom Pazaru. I onda me pitate što se 
ljutim na saradnike. Pa što ne izađete pred ljude sa tim podacima?Hoću da znaju svi u Srbiji koliko 
brinemo, zato što se sekiramo za svakog", rekao je Vučić. 

Zahvalio je svim lekarima koji rade u Novom Pazaru dodajući da je koordinatoru bolnice Đerleku majka 
pre četiri dana preminula. 

Jedino što lekarima zamera je što se nije reagovalo brže: "Zašto čekage da neko drugi to završava?". 

Navodi da je logičan gnev i bes među ljudima koji su izgubili svoje najbliže, ali u Srbiji, kaže, uvek neko 
traži krivca. 

Rekao je da problem jeste bilo to što se nije na vreme reagovalo i bolnica pretvorena u kovid bolnicu. 

"Kasno reagovanje nije razlog za onakvu kampanju koja se vodi protiv države koja je uradila mnogo više 
od bilo koje za Tutin, Sjenicu i Pazar. Meni su organizovano došli da zvižde. Sekiram se za zdravlje Meha 
(Mahmutovića, direktora bolnice) i što nije ranije reagovao", istakao je Vučić. 

"Odlazak na izbore bezbedniji od odlaska u prodavnicu"  

Komentarišući kritike opozicije da je na izborima došlo do zaražavanja, Vučić je rekao da "ne postoji 
nijedan čovek koji se zarazio na izborima". 

"Sve je obavljeno perfektno, bezbednije nego u prodavnici. Izbori ni sa čim nisu imali veze, osim sa 
strahom ljudi da vide šta se misli u Srbiji. Mislite da je trebalo da budemo u diktaturi još šet meseci, da 
mandat traje godina? Nigde na biračkom mestu se niko nije zarazio, tehnički nije bilo moguće da se 
zarazite", rekao je Vučić dodajući da je izlazak na glasanje bezbedniji bio od odlaska u prodavnicu. 

Dodaje da smatra da se najveći broj ljudi zarazio na žurkama i privatnim proslavama, a ne na 
utakmicama. 

 

 

 



 
 

 

 

Kakve se mere primenjuju u gradovima Srbije u borbi protiv koronavirusa 

Borba protiv virusa i borba protiv spekulacija. Niški klinički centar svakodnevno će objavljivati podatke o 
koronavirusu za jug Srbije. Današnja konferencija prva je od početka epidemije. 

Nikola Marković, pi-ar Kliničkog centra Niš, kaže da ne bi bilo više spekulacija, podataka insajderskih, jer 
se nebrojeno puta dogodilo da su bile potpune dezinformacije ili poluinformacije, svakog dana u 12 sati 
će saopštavati. 

Za 24 časa taj Klinički centar primio je 31 pacijenta, bilo je 86 pregleda u kovid ambulanti i jedna osoba je 
preminula. 

"Što se tiče epidemiološkog stanja, pre svega zdravstvenih radnika u Kliničkom centru Niš trenutno 
imamo 20 zaraženih, obolelih, od toga 13 lekara i sedam medicinskih sestara, ukupno je do sada bilo 
zaraženo i ozdravilo 129 zdravstvenih radnika", kaže Vladan Ćosić, zamenik generalnog direktora KC Niš. 

Dok je u Nišu epidemiološka situacija pod kontrolom, u Vranju je prošle nedelje iz nesigurne prešla u 
nepovoljnu. 

"Mislim da smo mi taj neki pik, odnosno najviši nivo obolevanja i zaraznosti imali u prethodnoj nedelji, 
da sad prelazimo u onaj stadijum kada ćemo polako da imamo sve manji broj obolelih", navodi dr 
Svetlana Stojanović, direktor Zavoda za javno zdravlje u Vranju. 

Većina Vranjanaca sa maskama i na otvorenom 



 
 

U kovid bolnici u Vranju neznatno je smanjen broj pacijenata, sada ih je 98 sa lakšom ili srednje teškom 
kliničkom slikom. U gradu, većina sa maskama i na otvorenom. 

"Primetno je da je kod građana malo povećan strah u smislu odgovornosti. Ja se nadam da ćemo u 
narednom periodu imati pozitivne rezultate u smislu poštovanja svih propisanih preventivnih mera", 
ističe Nemanja Ivanović, član gradskog štaba. 

U Kragujevcu još 48 obolelih, pozitivan je i jedan radnik Gerontološkog centra, a korisnici Centra nemaju 
simptome. I u tom gradu primenjuju se posebne mere zaštite stanovništva. 

"Pratimo dalje situaciju, ako situacija bude bila bolja, mi ćemo sa merama da popuštamo, ukoliko se 
bude pogoršavala situacija, moramo da utežemo", napominje Radomir Nikolić, gradonačelnik 
Kragujevca. 

Gradski štab Kraljeva još nije dobio saglasnost za uvođenje vanredne situacije, ali su utvrdili niz mera i 
preporuka – ograničen je rad ugostiteljima, obavezne su maske, zabranjeno okupljanje više od pet 
osoba.  

 

 

Nadležni kažu da je situacija u Novom Pazaru pod kontrolom, u bolnici još 75 zaraženih 

U Novom Pazaru danas je na lečenje u bolnicu primljeno je još 75 zaraženih koronavirusom, čime je broj 
obolelih u tom gradu povećan na 532. U protekla 24 sata umrlo je još troje, na respiratoru je petoro 
obolelih a tri pacijenta sa najtežm slikom prebačena su u bolnice u drugim gradovima. 

Pomoć opštoj bolnici u Novom Pazaru dolazi iz cele Srbije. Jutros je stigao još jedan tim lekara i 
medicinskih tehničara da pomognu kolegama u borbi s virusom. 



 
 

"Došla sam u piku epidemije kada je bio enormni broj veoma teških bolesnika sa teškim pneumonijama", 
navodi Ružica Radojević Marijanović, infektolog i virusolog KC Kragujevac. 

Novi Pazar doživeo je italijanski scenario sa blažim posledicama. U protekla 24 sata još troje ljudi izgubilo 
je bitku s virusom. 

"Juče smo imali ukupno 385 pregleda u sve tri kovid ambuilante, od toga 75 prijema. U poslednja tri 
dana smo zabeležili pad broja pozitivnih pet do sedam odsto", ukazuje Mirsad Đerlek, koordinator Opšte 
bolnice u Novom Pazaru. 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar kaže da je situacija u Novom Pazaru pod kontrolom i da je država 
obezbedila sve što treba.  

A da li je bilo propusta u slučaju dvojice pacijenata iz Sjenice koji su preminuli pošto su posle pregleda, 
vraćeni iz užičke bolnice, utvrdiće komisija. U lokalni Dom zdravlja, te noći, vraćeni su u vrlo teškom 
stanju, kažu članovi porodice. 

"Otac je imao te neke simptome... kašalj... došli smo ovde da vidimo šta je... kiseonik je bio stvarno 
nizak", priča Murat Hadžović, sin preminulog. 

Miloš Božović, direktor Zdravstvenog centra Užice, rekao je da su pacijenti pregledani dodaje, a da 
je infektolog smatrao da treba da budu vraćeni za Sjenicu. 

"To kažem po nalazu ono što je napisano, pokazaće nalaz komisije za unutrašnji sttručni nadzor. 
Pretopostavka da infektolog nije smatrao da ti pacijenti treba da budu hospitalizovan na intenzivno 
odleljenje... Utvrdiće se jasno da li je bilo propusta u lečenju tih pacijenata", navodi Božović. 

Ministar Rasim Ljajić objašnjava da je u pitanju bio nesporazum. 

"Na žalost, imam potvrdu da se to zaista dogodilo, da su lekari u Užicu smatrali da u Sjenici postoji 
odeljenje za smeštaj ali zapravo zaista postoji odeljenje ali ne za smeštaj već da oni koji dođu sa sela da 
prespavaju i da se sutra transportuju u Užice i u Beograd. Prema tome, nema razloga da iko išta skriva i 
prikriva, a treba da govorimo istinu kakva jeste", navodi Ljajić. 

Povodom vesti da je tročlana porodica u Tutinu preminula od kovida 19, ministar Ljajić kaže da mu se 
javio član te porodice i zamolio ga da to demantuje, jer je od virusa preminula njegova sestra, ali ne i 
roditelji.  
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Ponovo se otvaraju kovid bolnice širom Srbije, više od 80 odsto zaraženih iz Beograda 

Prema poslednjim podacima, zaraženo je još 359 ljudi, 78 više nego juče. Više od 80 odsto obolelih je iz 
Beograda. Lekari ističu da zabrinjava to što su u ovom talasu uglavnom mlađe osobe sa teškim kliničkim 
slikama. 

Porast broja novoobolelih u praksi znači punije bolnice. U poslednja 24 sata, samo na Klinici za infektivne 
i tropske bolesti pregledano je oko 290 pacijenata. 

"Praktično se pojavljuju pacijenti koji su mladi, koji su bez komorbiditeta, a koji od prijema idu u jedinice 
intenzivne nege sa vrlo teškim kliničkim slikama. Klinički mogu da vam ocenim, da je situacija vrlo 
ozbiljna, da imamo veliki broj bolesnika sa vrlo ozbiljnjim kliničkim slikama. Jedino što je dobro, što za 
sada bar imamo znčajnu manju smrtnost nego na početku sme epidemije", objašnjava direktor Ifektivne 
klinike Goran Stevanović. 

Kliničko bolnički centar "Bežanijska kosa" u svakom trenutku ima oko 300 kovid pozitivnih pacijenata. 

"Danas ćemo imati 40 otpusta i već ljudi izlaze, tako da ćemo imati i slobodnih mesta, ali naravno da 
dolaze novi pacijenti i mi ih trijažiramo. One koje imaju srednje teške kliničke slike i teške, mi ih primamo 
u bolnicu", navodi Marija Zdravković, direktorka KBC "Bežanijska kosa". 

Kliničko bolnički centri "Zvezdara" i "Zemun" potpuno se vraćaju u kovid sistem. 

"Od vikenda cela Zemunska bolnica će takođe biti kovid bolnica i ne samo kovid bolnica, imaće prijemno 
trijažnu službu. Imaće infektologa, celu zemunsku bolnicu pretvaramo u Infektivnu kliniku. Za vikend 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4006282/koronavirus-srbija-zarazeni-preminuli-podaci.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4005758/kbc-bezanijska-kosa-kovid-koronavirus-bolnica.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4005957/zvezdara-zemun-kbc-kovid.html


 
 

ćemo isprazniti opet Banjicu i kapaciteti Banjice će opet biti na raspolagnju. Mi ćemo za sledeću nedelju, 
ako bude potrebe, kako stvari stoje, izgleda da hoće, odredili smo i bolnice u Smederevu, Smederevskoj 
palanci, Požarevcu, Aranđelovcu, gde će biti sledeće bolnice, određene za smeštaj kovid pozitivnih 
pacijenata", kaže ministar zdravlja Zlatibor Lončar. 

Kovid bolnicama, ministar zdravlja je naložio da mu do sutra dostave podatke o tome da li su isplaćene 
novčane stimulacije zdravstvenim radnicima. 

"Srećem sestre i lekare koje rade u kovid sistemu i požalili su mi se da im nisu isplaćene stimulacije. 
Izvinjavam se gde se to desilo. Do sutra ćemo imati sve te podatke, izvinjavam se svim tim ljudima ako se 
to desilo, ali sutra je dan kada ćemo to ispraviti, jer ti naši heroji nisu samo heroji kada treba smo da 
rade i spašavaju ljudske živote, nego treba da im ispunimo ono što smo im obećali", ističe Lončar. 

Prema poslednjim podacima, na lečenju u bolnicama je 1.996 pacijenata obolelih od kovida-19. Oni koji 
nisu zaraženi a hitni su slučajevi, u Beogradu će se lečiti u KCS i na VMA. 

 

 

Batut: Podaci o zaraženima proverljivi i zasnovani na dokumentaciji 

Institut za javno zdravlje Srbije "Dr Milan Jovanović Batut" izdao je saopštenje u kojem osuđuje navode 
koji dovode u pitanje verodostojnost podataka o broju zaraženih i preminulih osoba od posledica virusa 
kovid 19. 

"Ovim putem demantujemo informacije koje se senzacionalistički plasiraju u javnosti o broju inficiranih i 
preminulih pacijenata, jer nisu tačne. Kao institucija koja već 95 godina sarađuje sa svim relevantnim 
međunarodnim zdravstvenim organizacijama poput SZO ovakav napad je pokušaj diskreditovanje Batuta 
i svih drugih zdravstvenih ustanova, imajući vidu da su o načinu na koji se evidencija vodi upoznata 
stručna javnost, a o tome su javno govorili i članovi Kriznog štaba", navedeno je u saopštenju Batuta.  



 
 

Kako je istaknuto, veoma je opasno kada pojedinci koji nisu medicinski stručnjaci daju tumačenja u 
pogledu klasifikacije kovid 19 pacijenata, na osnovu netačnih podataka. 

Takođe, napominje se da su podaci Instituta Batut proverljivi, tačni i pre svega zasnovani na medicinskoj 
dokumentaciji o epidemiološkoj situaciji u Srbiji. 

"Na osnovu prikupljenih podataka Institut Batut daje stručne preporuke u cilju kontrole epidemiološke 
situacije u našoj zemlji", piše u saopštenju.  

Kako se dodaja, tokom 95 godina rada i postojanja Instituta, "niko nikada nije, kao danas, tako 
neargumentovano napao Institut Batut koji je otvoren za svaku stručnu saradnju i diskusiju". 

"Ovo nije napad samo na Institut Batut već napad na čitav zdravstveni sistem u trenuticma borbe protiv 
virusa kovid 19", saopšteno je.  

Ukazuje se da je stav države Srbije od prvog dana borbe protiv koronavirusa jasan - transparentno i 
svakodnevno informisanje javnosti o svim relevantnim podacima o epidemiji. 

"Da je Republika Srbija adekvatno odgovorila izazovu globalne pandemije dokazuju i brojevi - država 
Srbija ima najniži procenat smrtnosti u regionu i šire (obolelih 14.288, preminulih 274). Primera radi, 
neke od najrazvijenijih zemalja zapadne Evrope, približne nama po broju stanovnika, imaju značajno 
slabije pokazatelje: u Švajcarskoj je obolelo preko 31.000 građana, a preminulo oko 1.600, a u Austriji je, 
od oko 18 hiljada obolelih preminulo oko 700", stoji u saopštenju.  

Dodaje se da je  Institut "Batut" deo zdravstvenog sistema države Srbije koji je već nekoliko meseci 
usmeren na očuvanje zdravlja građana Srbije u borbi sa do sada nepoznatim neprijateljem, 
koronavirusom. 

"Rezultati te borbe su svima dobro poznati, ne samo u Srbiji, već i šire. Kao i uvek do sada, zaposleni u 
Institutu profesionalno, odgovorno i posvećeno obavljaju aktivnosti u nadležnosti Instituta i čine velike 
napore u cilju očuvanja i unapređenja zdravlja stanovništva u Republici Srbiji, kako u redovnim, tako i u 
vanrednim okolnostima, uključujući i praćenje kretanja bolesti i kovid 19 oboljenja", zaključuje Batut. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Infektolog doneo odluku da pacijenti iz Sjenice budu vraćeni, slučaj će proveriti komisija 

Direktor Zdravstvenog centra Užice Miloš Božović rekao je da je odluku da pacijenti iz Sjenice ne budu 
hospitalizovani u Užicu doneo infektolog te bolnice nakon obavljenih pregleda. Utvrdiće se da li je bilo 
propusta u lečenju pacijenata, poručio je Božović. 

Iako u nadležnosti užičke Opšte bolnice, koja funkcioniše u okviru Zdravstvenog centra Užice, dvoje 
pacijenata iz Sjenice je umesto hospitalizacije, vraćeno u svoj grad i Dom zdravlja, gde su dan kasnije i 
preminuli. Ovu vest potvrdio je jutros i ministar Rasim Ljajić. 

I direktor Zdravstvenog centra Užice Miloš Božović potvrdio je da su dva pacijenta iz Sjenice u 
ponedeljak primljena i pregledana na Infektivnom odeljenju užičke Opšte bolnice. 

Božović kaže da je infektolog nakon pregleda prepisao terapiju i doneo odluku o tome gde treba da budu 
smešteni.  

"Pacijenti su pregledani, infektolog je smatrao da, prema nalazima, a to će proveriti komisija za 
unutrašnju kontrolu, oni ne treba u takvom stanju da buru hospitalizovani na Infektivnom odeljenju, već 
u isturenom odeljenju bolnice u Sjenici. Utvrdiće se da li je bilo propusta u lečenju pacijenata", rekao je 
dr Božović. 

Užička Opšta bolnica nije kovid bolnica i iz nje se, posle zvanične potvrde da su pozitivni na koronavirus, 
pacijenti upućuju u kovid bolnice. 

Trenutno je u užičkoj bolnici i stacionarima u Priboju i Prijepolju hospitalizovano 86 pacijenata sa težom 
kliničkom slikom. 

Dvoje pacijenata je na respiratorima i svi oni čekaju rezultate testa. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4005763/ljajic-sjenivca-novi-pazar-kovid-19-.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4005763/ljajic-sjenivca-novi-pazar-kovid-19-.html


 
 

 

 

Poverenik: Povećan broj žalbi kojima se traže infomacije o kovidu 19 

Poverenik za informacije od javnog značaja i zaštitu podataka o ličnosti Milan Marinović saopštio je 
danas da je od ukidanja vanrednog stanja, 7. maja, povećan broj žalbi izjavljenih toj instituciji zbog 
nedobijanja informacija u vezi sa epidemijom virusa korona. 

Tražene informacije se uglavnom odnose, kako navodi, na broj obolelih i preminulih, kao i na 
opremljenost zaštitnom opremom i sredstvima za lečenje.  

Poverenik ističe da je do 7. maja izjavljeno 10 žalbi, a od tada 43 žalbe, dok je najveći broj njih protiv 
organa javne vlasti na lokalnom nivou.  

Paralelno sa tim trendom, navodi Poverenik, u javnosti su se pojavile sumnje u tačnost zvanično 
objavljenih informacija o broju zaraženih i preminulih lica, kao i veliki broj dezinformacija koje se šire 
društvenim mrežama. 

"Sve to skupa dovodi do porasta straha, panike i nespokojstva medju stanovništvom u ionako teškoj 
situaciji i krizi izazvanoj pandemijom Kovida-19", navedeno je u saopštenju Poverenika. 

Naglašava da je jedan od najefikasnijih "lekova" u takvoj situaciji pružanje tačnih, potpunih i 
pravovremenih informacija, što je, ističe, dužnost i obaveza organa javne vlasti, ali i svih medija. 
Poverenik podseća da su informacije kojima raspolažu organi vlasti, a koje se odnose na ugrožavanje, 
odnosno zaštitu zdravlja stanovništva i životne sredine, hitnog karaktera. 

Podseća i da je po zahtevima za pristup takvim informacijama organ javne vlasti dužan da postupi bez 
odlaganja, a najkasnije u roku od 48 sati od prijema zahteva. Navedeno je i da će Poverenik će preduzeti 



 
 

sve mere, u skladu sa zakonom, iz svoje nadležnosti da se pravo javnosti da zna zaštiti na najbolji mogući 
način. 

Apel organima vlasti da objavljuju tačne informacije o Kovidu 19 

Marinović, takođe, apeluje na sve organe javne vlasti, ne samo da hitno i bez odlaganja postupaju po 
zahtevima kojima se traže informacije u vezi sa Kovidom-19, već da takve informacije objavljuju bez 
čekanja da neko podnese zahtev. 

Tačne, potpune i istinite informacije mogu pomoći građanima, ističe Marinović, da realno sagledaju 
opasnost od širenja Kovida-19 i da svoje ponašanje usklade sa tim.  

Poverenik naglašava i da prilikom objavljivanja informacija o obolelim i umrlim licima treba voditi računa 
da se time ne povređuje privatnost tih lica i ne otkriva njihov identitet. 

 

 

U KC Niš 74 pozitivna pacijenta, petoro na mehaničkoj ventilaciji 

U Kliničkom centru Niš trenutno leži 141 pacijent, od čega je njih 74 pozitivno na Covid-19, saopštili su 
danas lekari ove ustanove. U bolnici u Vranju je trenutno smešteno 98 pacijenata, od koji je 56 pozitino 
na virus, u Surdulici 31 pacijent, 24 su pozitivna, dok je u bolnici u Leskovcu hospitalizovano 66 pacijenta. 

- Od ukupnog broja hospitalizovanih pacijenata petoro je na mehaničkoj ventilaciji, i nalaze se u teškom 
opštem stanju. Što se tiče dečje populacije trentuno imamo petoro dece hopsitalizovanih i svi su kovid 
negativni. Za poslednja 24 časa Klinički centar Niš je imao 31 prijem, 86 pregleda u kovid ambulanti 
Infektivne klinike i na žalost jednog premininulog pacijenta. Što se tiče stanja zdravstvenih radnika KC 



 
 

Niš, trenutno imamo 20 zaraženih, 13 lekara i 7 medicinskih sestara, a ukupno do sada bilo je zaraženo i 
ozdravilo je 129 zdravstvenih radnika, rekao je dr Vladan Ćosić, pomoćnik generalnog direktora KC Niš. 

3 klinike za kovid pacijente 

Prof.dr Goran Stanojević, pomoćnik generalnog direktora KC Niš kaže da su trenutno tri klinike otvorene 
za kovid pacijente Klinika za rehabilitaciju, Klinika za plućne bolesti, kao i Klninika za infektivne bolesti. 

- Pacijenti koji se jave primamo ih preko prijemno-trijažnog odeljenja Klinike za infektivne bolesti i u 
zavisnosti od kliničkog nalaza oni se raspoređuju. Obzirom i na situaciju u odnosu na preporuke Kriznog 
štaba, pacijente sa lakšom kliničkom slikom i koji su bez simptoma, njih šaljemo kući 14 dana u 
samoizoalciju, dok one sa srednje teškom i teškom kliničkom slikom smeštamo u jednu od tri kovid 
bolnice, kaže dr Stanojević.  

Infektivna klinika KC Niš od samog početka epidemije uključena je u borbu protiv koronavirusa. Direktor 
Klinike za infektivne bolesti u Nišu, prof.dr Miodrag Vrbić kaže da je stanje na klinici pod kontolom i da je 
stiglo 18 medicinskih radnika kao ispomoć. 

- Logično je da je Klinika za infektivne bolesti prva uključena u ovu priču i do danas nije izlazila iz nje. 
Konkretno što se kadrova tiče, mi smo za poslednjih nedelju dana na žalost imali jednu koleginicu koja je 
inficirana i istovremeno je nekoliko lekara iz njene ekipe otišlo u kućnu izolaciju. Što se kadrova tiče, sa 
našim lekarima i sa onima koji su stigli kao ispomoć sve je kadrovski pokriveno, objasnio je dr Vrbić. 

 

 

EU finansira zapošljavanje 100 zdravstvenih radnika narednih šest meseci 

Evropska unija (EU) finansiraće zapošljavanje 100 zdravstvenih radnika u narednih šest meseci, na zahtev 
Ministarstva zdravlja Srbije zbog porasta obolelih od koronavirusa, saopštio je EU Info centar. 



 
 

Među zdravstvenim radnicima su lekari, medicinski tehničari i administrativno osoblje kao podrška 
institutima za javno zdravlje, centrima primarne zdravstvene nege, kovid klinikama i ključnim domaćim 
laboratorijama. 

Ovo kvalifikovano osoblje biće angažovano kao pomoć postojećim zdravstvenim kadrovima do kraja 
2020. po potrebi. 

Šef Delegacije EU u Srbiji Sem Fabrici je izjavio da je to još jedan izraz snažne podrške koju EU pruža Srbiji 
u oblasti zdravstva i odgovora na krizu kovid 19. 

"Unija je značajno pomagala Srbiji u krizi Covid-19, kao i u proteklim godinama dajući podršku 
zdravstvenom sektoru", podsetio je Fabrici, navodi se u saopštenju. 

Kada je reč o Covid-19, EU je brzo stavila na raspolaganje 93 miliona evra u martu ove godine, 15 miliona 
evra je bilo namenjeno hitnoj pomoći, a 78 miliona evra za srednjoročni ekonomski oporavak. 

 

Kon: Nalazimo se u nedelji maksimuma 

Epidemiolog dr Predrag Kon kaže da smo u nedelji maksimuma kada je reč o porastu broja 
novozaraženih.  

Očekuje da će od sledeće nedelje ti brojevi postepeno opadati. 

Dr Predrag Kon je u razgovoru za RTS rekao da je intenzitet prenošenja virusa u Beogradu od početka 
izuzetno visok. Trenutno smo, kaže, u nedelji maksimuma kada je reč o porastu broja novozaraženih.  

https://www.rts.rs/page/stories/sr/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3134/koronavirus-u-srbiji/4006954/kon-koronavirus-3-jul.html


 
 

"Posle ove nedelje možemo da očekujemo da ćemo, sa primenom mera, postupno osetiti smanjenje 
registrovanih slučajeva", rekao je Kon.  

Vlada Srbija danas treba da izglasa nove mere - zatvaranje noćnih klubova i kafića u Beogradu od 23.00 
do 6.00, kazne za nenošenje maske u prevozu i maksimalan broj od 100 ljudi u zatvorenom prostoru.  

Dr Kon ponavlja da je najosnovnija mera korišćenje maske, uz kažnjavanje ako se to ne čini.  

"Ta mera potpuno sprečava transmisiju virusa u zatvorenom prostoru", rekao je Kon.  

Ističe da, ako se nove mere budu poštovale, ostaje samo teoretska mogućnost da dođe do povećanja 
broja obolelih.  

"Ako svi nose maske, 99 posto se smanjuje prenošenje virusa, To je dovoljna mera da znatno olakša ovu 
situaciju i da iz nepovoljne situacije pređemo u nesigurnu. 

Da li je mogla da se predvidi ova situacija 

Dr Kon je rekao da je nakon fudbalske utakmice sa velikim brojem navijača moglo da se sumnja na veći 
broj zaraženih, ali teško da je moglo da se predvidi šta će se dogoditi.  

"Nastupalo je toplije vreme i čitav odnos prema merama zasnivao se na tome da će preko leta intenzitet 
znatno oslabiti. Međutim, njegov potencijal nije oslabio. To je situacija koja jeste neočekivana na neki 
način", rekao je Kon.  

Poredeći trenutnu situaciju sa onom iz marta i aprila, Kon je rekao da sada nije teže, ali i da "nije ni malo 
naivno".  

"Tada u početku nismo imali ničega, tako smo dočekali virus. Znali smo da napada starije od 65 godina. 
Sada se uglavnom prenosi kroz radno aktivno stanovništvo, od 20 do 50 godina. Može da se kontroliše 
ako poštujemo mere bez zadrške. Mislim da ćemo relativno brzo, za nedelju, desetak dana videti efekte 
mera", naveo je Kon. 

U Gradskom zavodu u Beogradu na lični zahtev do 30 testova dnevno 

Dr Kon je rekao da se u ovoj situaciji testiraju oni sa simptomima, a kontakti se prate do pojave 
simptoma.  

Ograničen je broj onih koji mogu da se testiraju na lični zahtev u Gradskom zavodu za javno zdravlje - 
može 30 ljudi tako da se testira, i to uglavnom oni kojima je potrebno zbog međunarodnog putovanja.  

"Testiranje po pet, šest i više puta jer nekoga interesuje jer je bio u kontaktu, neće moći dalje da se vrši 
jer nemamo takvih kapaciteta", naveo je Kon. 



 
 

 

 

Epidemiološka situacija u Vojvodini pod kontrolom 

NOVI SAD - "Epidemiološka situacija u Vojvodini je još uvek pod kontrolom, iako mogu da kažem da je 
nestabilna, a s obzirom na povećanje broja inficiranih koronavirusom u Beogradu i u centralnoj Srbiji, 
očekujemo i povećanje u Vojvodini", izjavio je za RTV pokrajinski sekretar za zdravstvo, prof. dr Zoran 
Gojković. 

Kako je rekao, dominira Novi Sad i južnobački okrug po broju inficiranih, a pojačana aktivnost virusa je i u 
južno-banatskom i u sremskom okrugu. 

"Pratimo da što više pružimo pomoć onima koji imaju ozbiljnije tegobe, otvaramo nove ambulante, 
ulazimo u novi sistem rada", poručio je Gojković. 

"U ovom trenutku nema ozbiljnih incidenata u objektima u kojima borave starije osobe, ali izuzetan je 
oprez, veliki broj pacijenata je asimptomatski, veoma je teško izdržati da infekcije ne uđu u staračke 
domove", istakao je on. 

"Treba voditi računa i boriti se, ali sa povećanjem broja obolelih situacija će biti teža i teža, već četiri 
meseca zdravstveni sistem radi i leči pacijente u teškim, otežanim uslovima", istakao je Gojković. 

"Drastično povećanje broja obolelih je u celom svetu, u junu je 60 odsto obolelih registrovano, 
povećanje se beleži i u regionu Balkana, postoji takozvani "apsurd uspeha" za sve zemlje koje su imale 
uspeha u suzbijanju u prvom ataku korona virusa i građani su se kasnije ponašali neodgovornije od 
zemalja koje nisu imale uspehe u prvom piku koronavirusa", rekao je Gojković. 

Teško reći da će se Exit održati u predviđenom terminu 



 
 

"U zavisnosti od broja obolelih, novozaraženih, hospitalizovanih, donosiće se mere kao što se i do sada 
donose i u vezi sa održavanjem festivala Exit u Novom Sadu", naveo je Gojković 

Gledajući akutnu epidemiološku situaciju jako je teško reći da će se Exit održati u za sada predviđenom 
terminu", rekao je on. 

Kako je naveo, o virusu jako malo znamo, virus iznenađuje najeminentnije svetske stručnjake, imali smo 
izjave stručnjaka da će u julu nestati, da će ga toplo vreme uništiti, virus se ponaša drugačije sa 
drugačijom slikom i to je ono što zabrinjava. 

On je istakao da ne može da kaže da situacija u Vojvodini nije pod kontrolom, ona je stabilna, a broj 
novozaraženih se vrti oko 40 novoobolelih dnevno. 

"Jedan deo građana se i dalje ne pridržava protivepidemioloških mera, još će se raditi na uvođenju nekih 
dodatnih restrikcija i najveći problem vidimo u Novom Sadu jer ima najveći broj stanovnika", naveo je 
Gojković. 

"Ima veći broj mladih ljudi u populaciji koji su oboleli, i veći broj starijih pacijenata koji su na respiratoru, 
simptomi kod mladih ljudi iako će biti blagi, oni virus mogu preneti na svoje ukućane, ljude sa kojima su 
u kontaktu. Odgovornost prema svom zdravlju mora biti, ali prvenstveno prema najstarijoj populaciji", 
istakao je on dodavši da o virusu izuzetno malo znamo, a u kojem pravcu će to ići teško je reći u ovom 
trenutku. 

"Ceo Klinički centar Vojvodine je na neki način Kovid bolnica za Vojvodinu i imamo situaciju da svim 
građanima ukažemo adekvatnu pomoć, apelujem na sve građane da shvate da je zdravstveni sistem 
prenapregnut puna četiri meseca, očekivali smo da ljude koji su na prvoj liniji odmorimo, ali i dalje se 
radi punim pogonom i tempom", naveo je Gojković napomenuvši da će pandemijski potencijal biti i na 
jesen i da ćemo imati iste probleme, i da će se virus na hladnom vremenu lakše prenositi. 

Jako je bitno pridržavati se fizičke distance, nošenje maske u zatvorenom prostoru i obaveznog vođenja 
lične higijene. 

"Epidemiološki pokazatelji navode da je najveći problem zatvoren prostor i pozivam građane da drže 
distancu", kaže Gojković. 
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